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Protokół nr XV 
 

z obrad XV sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
odbytej w dniu 4 grudnia 2007r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
Obrady XV sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 13.30 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając jednocześnie 
quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 11 radnych. 
Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokółu) i przedstawił porządek obrad, pytając o ewentualne wnioski o 
zmianę zaproponowanego porządku. 
Burmistrz zgłosił wniosek o dodanie w pkt. 21 porządku obrad tematu „Podjęcie uchwały w 
sprawie wystąpienia ze Związku Gmin Regionu Łódzkiego” w związku z jego 
likwidacją. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej W.Gąsiorek zgłosił także wniosek o dodanie do 
porządku w pkt. 7 tematu: Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z 
wyników kontroli sprawdzającej w GZWiK oraz GOK. 
Z inicjatywy Przewodniczącego M.Bartoszewskiego rozszerzono również porządek obrad o 
następujące punkty:  

1. „Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od opłaty od posiadania psów” -w pkt. 
16 porządku 

2. „Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty przedmiotowej dla zakładu budżetowego 
na rok 2008”-w pkt.17 porządku. 

 
W głosowaniu -11„za”,0 -„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska postanowiła  
o przyjęciu porządku obrad wraz ze zmianami stosownymi do zgłoszonych wniosków. 
 
Porządek obrad po zmianach obejmował: 

1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Przedstawienie porządku obrad 
4. Wybór sekretarza obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji RM 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a) informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XIV sesji 
b) informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków  

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wyników kontroli 
sprawdzającej w GZWiK oraz GOK 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2007 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

Łódzkiego Wschodniego w 2008r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości 
11. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportu 
12. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów  
13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od opłaty od posiadania psów 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen wody i ścieków 
15. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty przedmiotowej dla zakładu budżetowego 

na rok 2008 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia w I kategorii 
zaszeregowania i wysokości jednego punktu dla pracowników GZWiK w 
Rzgowie 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnej Przychodni Zdrowia w 
Rzgowie 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Rzgów z 
organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Gmin Regionu Łódzkiego  
20. Interpelacje radnych 
21. Wnioski i zapytania 
22. Komunikaty, sprawy różne 
23. Zamknięcie sesji. 

Ad. 4. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie radnego S.Bednarczyka. 
Ad.5. 
Protokół z XIV sesji został przyjęty bez zastrzeżeń. 
Ad.6. 
a) Burmistrz-rada podjęła na XIV sesji 12 uchwał, z których wszystkie zrealizowano 
zrealizowano. 
W bloku inwestycyjnym: 
-odbył się przetarg na kontynuację modernizacji budynku Urzędu Miejskiego –wygrała firma 
„Tados” kwotą 250 tys. zł.  
-konkurs na wykonanie koncepcji Ośrodka Sportu i Rekreacji w Rzgowie wygrała firma Pana 
Mewy i Jakubowskiego -I-a nagroda (15 tys. zł.) , II-ga nagroda-10 tys. zł. Mają oni prawo 
sporządzić dokumentację do projektu. Zabezpieczono w budżecie środki na kwotę 300 tys. zł. 
na realizację w/w zadania.  
-oświetlenie w Czyżeminku -33 tys. zł. 
-Przygotowaliśmy projekt budżetu i w dniu 15 listopada przekazaliśmy go 
Przewodniczącemu.  
-Przetarg na przewóz osobowy na trasie Rzgów –Łódź i Pabianice –wygrała firma PKS kwotą 
642 tys. zł. Zapewnienie sprawnej komunikacji gminnej stanowi obecnie ogromny problem 
społeczny zwłaszcza w obliczu lawinowego wzrostu cen usług. Zaprosiłem Pana Dyrektora 
Smuklerza na sesję aby zajął stanowisko odnośnie krytycznych pism kierowanych pod 
adresem komunikacji w Rzgowie. Za pół roku może pojawić się problem odnośnie przewozu, 
spowodowany brakiem przewoźników na rynku. 
-Odnośnie wykupu gruntów- pojawiła się nowa koncepcja wykupu gruntów spowodowana  
wyrokiem sądu w sprawie  , muszę uszczegółowić negocjacje. 
Wykup gruntów pod wysypisko –kierownik Cieślik działa tu w moim imieniu-wszystko 
wskazuje, że wykup zostanie zrealizowany. 
-przyznano 4 stypendia Gminy Rzgów dla studentów w wysokości po 450 zł. miesięcznie. 
-Trwają prace nad studium dla naszej gminy-rozpatrzyliśmy już wszystkie wnioski i 
przedłożymy wkrótce końcowy projekt Radzie w tym zakresie. Rozrysowany jest 
szczegółowy plan zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Konstantyna. 
-11 Listopada uczestniczyliśmy w obchodach rocznicowych.  
-25 listopada nasza delegacja uczestniczyła w obchodach 100-lecia orkiestry w Dossenie we 
Włoszech. 
b) Wszystkie wnioski omówiono na bieżąco na poprzedniej sesji. 
Do radnych dołączyli-radny Skalski, Piekarski i Bagiński. Obrady kontynuowano w 
składzie 14-osobowym, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu. 
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Następnie głos zabrał Dyrektor PKS-u, Pan Eugeniusz Smuklerz. Omówił trudną sytuację na 
rynku przewozów. Kierowcy wyjeżdżają za granicę i żądają podwyżek. Przeprosił też za 
dotychczasowe utrudnienia i problemy w komunikacji. Najwyższe wpływy od Gminy Rzgów 
to 1 zł 60 gr z dopłatami. Porównując to z cenami paliwa to wpływy są nikłe. Nowy 
samochód kosztuje ok. 350 tys. zł. jeżeli chcielibyśmy taki kupić. Na dłuższy okres czasu 
utrzymywanie tak rozbudowanej komunikacji jak to ma miejsce w Gminie Rzgów będzie 
bardzo trudne. Z tymi dopłatami wytrzymamy u was jedynie rok, MPK dla porównania za 
swoje usługi żąda 5 zł. Ale jeżeli nie zatrzymamy kierowców to komunikacji nie będzie. 
Dyrektor zaapelował o zainteresowaniem zatrudnieniem w PKS-ie kierowców z naszej 
gminy. Firma oferuje średnio 3,5 tys. brutto na najcięższych trasach. Musicie rozważyć 
zmniejszenie komunikacji. W nowej umowie z Państwem jest taki zapis, że jeżeli my nie 
przejedziemy kilometra w każdym kursie to potrącamy sobie 3 zł. z dotacji gminnej. 
 
Radny Czarnocki-ile linii w Rzgowie jest obsługiwanych i ilu ludzi?. 
Smuklerz-Od 8 do 10 na terenie Gminy. Linia tuszyńska jest całkiem odrębna. 650 tys. 
kosztuje samo skomunikowanie wiosek. W kwestii liczby przewożonych ludzi na dzień 
dzisiejszy nie powiem, ale mogę to przygotować na podstawie wydruku komputerowego. 
Radny Gierasiński- dziś wypadły trzy autobusy z linii tuszyńskiej.  
Smuklerz -zamierzamy zlikwidować część przewozów w Tuszynie. 
 
Sołtys Hoja- o 18 wciąż brak autobusu na Czyżeminku. Co mają robić ludzie z biletami 
miesięcznymi –zamówić taryfę i obciążyć nią waszą firmę? 
Smuklerz -prosimy o informowanie nas na bieżąco o wypadnięciu kursu. Na Czyżeminku 
jeździmy bez przerwy-stąd też nasza prośba o to aby usunąć jeden kurs do Łodzi tak 
aby autobus dojeżdżał tylko do Rzgowa.  
Radny Bagiński - koszty są 4-krotnie wyższe niż były. Nie deklaruje Pan żadnej poprawy, 
informuje Pan tylko o problemach.  
Pan Bagiński poinformował w tym miejscu o konkretnych znanych mu osobiście 
opóźnieniach w komunikacji. Zapowiedział też przybycie o godz.16-17 osób, którzy 
bezpośrednio doświadczyli omawianego problemu. Radny odczytał również pismo Pani 
K.Lukas w przedmiocie negatywnej oceny jakości usług PKS-u. 
 
Burmistrz -przedstawił swoje stanowisko w sprawie i odpowiedź na pismo Pani Lukas. 
Władza to nie tylko Burmistrz ale i Rada. Burmistrz zaprzeczył uwagom Pani Lukas, jakoby 
pozostawał obojętny na los mieszkańców jeżdżących lokalnym transportem zbiorowym. 
Przypomniał też o staraniach gminy na przełomie ostatnich lat aby transport w Rzgowie 
utrzymać:  
-Nie jest mi wszystko jedno i to nie prawda, że ja nigdy nie zaznałem chłodu, bo sam do 
szkoły nie miałem blisko. Ale my musimy wspólnie rozwiązać ten problem- podam 
rozwiązanie, które załatwi sprawę ale kosztuje 1 mln. zł. Możemy wynająć szybkiego 
przewoźnika na linii Rzgów-50-tka oraz Rzgów-70-tka, ale to kosztuje, bo obywatel nie 
będzie płacił za dwa bilety. Kwestia porozumienia w Radzie o przesunięciu środków. W 
latach 90. Łódź wysłała nam rachunek 4 mln. zł co stanowiło ponad 60 % wartości całego 
naszego budżetu. Kupiliśmy wówczas własne autobusy aby rozwiązać problem komunikacji 
w gminie. Być może kupimy własne autobusy. Rozwiązania są, ale dużo bardziej kosztowne. 
Niestety jest jeden przewoźnik-PKS i nie ma konkurencji. To nie jest tak, że Burmistrz 
lekceważy problem. 
Burmistrz odczytał odpowiedź na pismo Pani Lukas. Przedstawił również wydruk 
komputerowy świadczący o tym, że kierowca jednak zatrzymał się na wspomnianym przez 
Panią Lukas przystanku, zgodnie z komputerowym potwierdzeniem sprzedaży biletu. 
Podsumowując, Burmistrz zauważył, że problem rozwiązać można ale dużymi środkami 
finansowymi. 
Przewodniczący-temat drażni wszystkich, a usługi PKS są porównywalne niestety z ich ceną. 
Nasza gmina jest bardzo mocno skomunikowana. Prywatni przewoźnicy jeżdżą ale wtedy 
kiedy chcą. Należy też kierując swoje krytyczne uwagi rozróżnić linię dotowaną przez Gminę 
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Rzgów i tzw. Linię tuszyńską. Przewodniczący zauważył również odnosząc się do 
wypowiedzi radnego Bagińskiego, że nie mógł on spotkać autobusu jadącego na 
Pl.Niepodległości na Kurczakach. Funkcjonowanie komunikacji PKS jest niezadowalające, 
ale to nie był nasz autobus. Zaproponował wydrukowanie herbu gminy dla autobusów, co 
pomoże rozróżnić nasze autobusy od innych, żeby uniknąć pomyłek tego typu. 
 
Następnie Przewodniczący udzielił głosu Pani z publiczności. 
Pani Mazurkiewicz- odnośnie wycofania autobusu o 19.05 z Czyżeminka. Przystępując do 
remontu skrzyżowania jedynki na Pabianice nikt nie zadał sobie trudu poinformowania nas o 
utrudnieniach. Trudno jest też przejść przez to skrzyżowanie. Mamy migawki, ale musimy 
dopłacać za przejazdy innymi autobusami. 
Smuklerz –ani Pan Burmistrz ani ja nie wydawaliśmy informacji o wycofaniu tego kursu. 
Mazurkiewicz -Była taka kartka o 13.20 w autobusie. 
Smuklerz -sprawdzę to, ale to pomyłka.  
 
Przewodniczący poruszył problem dogadywania się pasażerów z kierowcami w kwestii nie 
drukowania opłaconego biletu. W ten sposób kierowcy okradają PKS a przyzwalający na to 
pasażerowie okradają tak naprawdę samych siebie i Gminę, która musi dopłacać coraz więcej 
do utrzymania przewozu. Problem też w tym, że duży autobus nie będzie woził jednej osoby, 
bo jest to zupełnie nieekonomiczne.  
Przewodniczący złożył wniosek o dokonanie przeglądu tras i autobusów poprzez 
pracowników gminy oraz weryfikację kursów pod kątem możliwości rezygnacji z tych 
najmniej opłacalnych. 
 
Radny Owczarek -do Dyrektora Smuklerza- szukajcie pieniążków u siebie. Nie sprawdzacie 
pasażerów, a jeżeli już to rzadko. Kierowcy przyjmując pieniądze nie wydają biletów. 
Kierowcy nie żądają jednak również okazania migawek. 
 
Radny Gierasiński –autobus do Ptaka mógłby jeździć od Ptaka przez Rzgów, może tam trzeba 
dopłacić do przewozu. Należałoby również uruchomić komunikację Rzgów-Gadka, Rzgów-
Starowa Góra. 
Smuklerz -kontrolujemy często naszych kierowców, ale te kontrole nic nie dadzą jeżeli 
Państwo nie będą uczciwi. 
 
Radna powiatowa A.Kubicka –w jakich publikacjach znalazła się informacja o przetargu -
śmiem twierdzić, że informacja była za mało upubliczniona. A firma Pana Smuklerza nie 
zapewni nam komfortu nawet za 5 zł. Winniśmy jak najszybciej wypracować nowe 
rozwiązania. 
Smuklerz –ależ zagwarantuję, ale za odpowiednią cenę. Odnosząc się do pomysłu Pani 
Kubickiej wprowadzenia wielu różnych przewoźników Dyrektor zauważył, że w komunikacji 
Łódź-Brzeziny wpuszczono wszystkich i w tej chwili nie ma kto przywieźć dzieci do szkoły. 
Radny Bagiński –Pan Smuklerz żąda tylko pieniędzy, a nic nie gwarantuje, co słusznie 
zauważyła Pani Kubicka. Pan nie ma konkurencji, ale musi jakościować swoje usługi, bo 
jeżeli nie, to poszukamy nowych rozwiązań. Radny podał przykład sprawnej komunikacji w 
Niemczech. 
Smuklerz –mogę to Panu policzyć od ręki. Wspomniał Pan Niemcy, ale tam 1 km. 
komunikacji kosztuje 2 euro i różnicę wpływów pokrywa miasto, tak jak to jest w łódzkim 
MPK.  
Pani sołtys Gospodarza wnioskowała o uwzględnienie w planach dopłat dofinansowania tzw. 
T-etki pabianickiej obsługującej Czyżeminek i Gospodarz. 
Burmistrz –na zebraniu mówiłem, że będę dążyć do tego aby MZK nie wykorzystywało nas 
do dopłat w sytuacji, kiedy ta linia jest dochodowa. Dopłacamy do linii niepopularnej. 
Musimy  zatem obciąć inwestycje, bo innych środków nie ma. Za dwa tygodnie przedstawię 
koncepcję rozwiązania problemu- proszę tylko Radę o wskazanie środków. Zrobimy 
przegląd tras, stosownie do wniosku Przewodniczącego Bartoszewskiego. 
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Sołtys Hoja –ponownie poruszam kwestię osób, którzy płacą ale autobus nie przyjeżdża. Jak 
ktoś płaci a nie ma usługi- powinien mieć zwrot wydatków.  
Smuklerz –gmina dopłaca w granicach od 0,40 do 0,60 gr. od km. -proszę znaleźć za te 
pieniądze tańszego przewoźnika. 
Kierownik Cieślik –w interesie pasażerów i gmin jest poszukiwanie rozwiązań prawnych aby 
ukrócić samowolę prywatnych przewoźników. Przewoźnicy prywatni nie powinni psuć 
układu komunikacyjnego. 
Jan Salski –zaprośmy wszystkich na taką rozmowę. Zamiast części wozów strażackich 
zakupmy autobusy. 
Uwagi Pana Salskiego zostały negatywnie ocenione przez radnych –wozy strażackie 
gwarantują bezpieczeństwo ludziom i musiały być kupione.   
Burmistrz –cenię pomysły, ale nie krytykę gołą, bez przedstawienia żadnych pomysłów. 
Prywatni przewoźnicy nie chcą jeździć w godzinach nieopłacalnych. Możemy kupić własne 
autobusy, lub wynająć taksówkę na pojedyncze przewozy. 
Radny Gierasiński –wniosek o likwidację linii w Romanowie. 
Kobus –uwaga do Pana Dyrektora. Jeżeli nie ma jednego kursu to trudno, ale wypadnięcie 
dwóch, trzech jest już niedopuszczalne. W kwestii dopłaty do kursu na Pabianice: to 
mieszkańcy Pabianic zwrócili się do naszego urzędu o wprowadzenie dopłat. MZK domagało 
się 30-35 tys. zł. miesięcznie za trzy kursy, a do linii prywatnej mamy dopłatę 2 tys. zł. 
miesięcznie. Co zrobimy jeżeli wyeliminujemy prywatny kurs? Nie ma chętnych na obsługę 
tych linii. 
Sołtys Strycharski zgłosił również uwagi odnośnie jakości przewozu. Propozycja 
wprowadzenia mniejszych autobusów. 
Smuklerz –wszystko chodzi o pieniądze. Około 5 tys. zł. kosztuje sam autobus, który jest na 
stanie a nie zrobi żadnego kilometra.  
Przewodniczący –może my jako gmina będziemy wozić dużymi autobusami a resztę małymi 
Pan Smuklerz? 
Radny Bedarczyk –szybka kalkulacja-10 zł. za przewóz - my dopłacamy 3 zł. a pasażer 7 zł. 
Wszystko rozbija się zatem o pieniądze. 
Przewodniczący przypomniał na koniec historię dopłat gminnych do przewozu zbiorowego, 
zawieszenia tramwaju, który niegdyś kursował do Rzgowa. Jedyne rozwiązanie to brutalne 
cięcie nieopłacalnych linii. 
Na wniosek radnego Bagińskiego radni postanowili zgodnie o zorganizowaniu 
odrębnego spotkania w przedmiocie dyskusji nad komunikacją. 
Pani Burmistrz wnioskował o spotkanie jeszcze przed uchwaleniem budżetu na rok 2008. 
Przewodniczący -Nie ma możliwości jeszcze w tym roku. Biuro Rady przyjmuje wnioski 
odnośnie koncepcji i kalkulacji kosztów transportu zbiorowego w Gminie. 
 
Ad.7. 
Sprawozdanie przedstawił Pan Przewodniczący Gąsiorek.  
Protokół znajduje się do wglądu w Biurze Rady. 
Uwag do sprawozdania nie było. 
 
Ad.8. 
Temat przedstawiła A.Skórniewska. Zmiana polega na zastąpieniu źródła finansowania 
budowy kanalizacji z pożyczki na środki własne. 
Uwag nie było. 
W głosowaniu:  14 -za,  0 -przeciw, 0  -wstrzym.się. Rada Miejska w Rzgowie przyjęłą 
uchwałę nr Uchwała Nr XV/84/2007 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 
2007. 
 
Ad.9. 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący M.Bartoszewski. Rada udzieliła pomocy 
finansowej w kwocie 56.650 zł na dofinansowanie funkcjonowania stanowisk ds. rejestracji 
pojazdów Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego oraz w 
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kwocie 43.350 zł. na pokrycie kosztów funkcjonowania administracji architektoniczno-
budowlanej w Urzędzie Miejskim w Rzgowie na rok 2008. 
W głosowaniu:  13 -za,  0 -przeciw, 0  -wstrzym. się (jeden radny nie głosował) Rada 
Miejska w Rzgowie przyjęła uchwałę Nr XV/85/2007 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2008r. 
 
Burmistrz przy tej okazji prosił o informowanie mieszkańców o naszej inicjatywie w 
przedmiocie dofinansowania stanowisk powiatowych w naszym urzędzie- w trosce o 
mieszkańców, którzy dzięki temu mogą wszystkie sprawy załatwić na miejscu i 
poinformował o przykrych sprawach, kiedy to za nie załatwienie spraw przez pracowników 
Pana Starosty krytykuje się Burmistrza. 
 
Ad.10. 
Projekt uchwały podatkowej w zakresie podatków od nieruchomości omówił Przewodniczący 
Bartoszewski.  
Radny Gierasiński –ile za budynek gospodarczy? 
Skarbnik -4 zł. –ujęte w „pozostałych”. 
Sołtys Strycharski –a rolnik emeryt też płaci za budynek gospodarczy? 
Burmistrz –tak, 4 zł. 
Radny Owczarek –a budynki rolne? 
Pani Skarbnik -nie –rządzą się innymi prawami. 
W głosowaniu:  13 -za,  0 -przeciw, 0  -wstrzym.się (jeden nie głosował) Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały Nr XV/86/2007 w sprawie ustalenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na rok 2008. 
 
Ad.11. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Bartoszewski. Podniesiono stawki o 3% wskaźnika 
inflacji. 
W głosowaniu:  14 -za,  0 -przeciw, 0  -wstrzym.się Rada Miejska postanowiła o 
przyjęciu uchwały Nr XV/87/2007 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych.    
 
Ad.12. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Bartoszewski. Zamiany w ustawie o podatkach i 
opłatach lokalnych w zakresie opłaty od posiadania psów i ustawowych zwolnień 
przedstawiła zwięźle pracownica Biura Rady. 
Radny Piekarski wyraził wątpliwość odnośnie zasadności wprowadzenia takiej opłaty. 
Radny Bagiński wnioskował, aby rozważać obie uchwały (o zwolnieniach i stawce) łącznie. 
Proszę o uściślenie czy zwalniamy psy w gospodarstwie domowym czy rolnym. 
Radca prawny wyjaśnił, iż zwalniamy tylko psa w gospodarstwie domowym, jako że dwa psy 
w gospodarstwie rolnym zwolnione są juz z mocy ustawy. Zgodnie z zasadami dobrej 
legislacji nie powiela się zapisów ustawowych w prawie lokalnym. Wyjaśnił też, iż 
podejmujemy dwie odrębne uchwały ze względu na wymogi finansowe. 
 
Sołtys Strycharski poruszył problem rodzin będących pod opieką społeczną mających często 
dużo psów, które tak naprawdę utrzymuje wówczas gmina.  
W głosowaniu:  9-za,  4 -przeciw,  1 -wstrzym. .się Rada Miejska przyjęła uchwałę Nr 
XV/88/2007 w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, określenia zasad 
ustalania i poboru oraz terminów płatności i wysokości stawki tej opłaty  
 
Ad.13. 
Rada ponownie postanowiła zwolnić z obowiązku opłaty jednego psa w każdym 
samodzielnym gospodarstwie domowym. 
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Głosomi: 9-za,  0 -przeciw,  4 -wstrzym..się (1 osoba nie głosowała)Rada Miejska w 
Rzgowie przyjęła uchwałę Nr XV/89/2007 w sprawie zwolnienia od opłaty od posiadania 
psów. 
 
Ad.14. 
W temat wprowadził Kierownik GZWiK K.Kobus argumentując konieczność wprowadzenia 
podwyżek cen potrzebą zatrudnienia dodatkowych pracowników do GZWiK. Zgodnie z 
wymogami ustawy o pracach niebezpiecznych przy usuwaniu awarii muszą być obecne co 
najmniej dwie osoby. Brak było również w GZWiK osoby, która na bieżąco kontrolowałaby 
sieci wodociągowe. Ceny nie zmieniały się od 3 lat, cena zatem nie osiągnęła nawet 
wskaźnika inflacji. 
Przewodniczący zauważył, że nawet po podwyżce cena wody w naszej gminie będzie jedną z 
najniższych w województwie. Następnie odczytał projekt stosownej uchwały oraz stawki 
opłat i dopłat. Rada przyjęła ceny jednostkowe za 1 m3 wody w I grupie taryfowej (odbiorcy 
domowi)- stawkę 1,71 zł. po dopłacie, w II grupie (odbiorcy przemysłowi) – 1,95 zł. (bez 
dopłat) oraz za 1 m³ ścieków odpowiednio – w I grupie 2,98 zł. po dopłacie i w II grupie 3,98 
zł. (bez dopłat). 
W głosowaniu: 10-za,  1 -przeciw,  2 -wstrzym.się (1 osoba nie głosowała) Rada przyjęła 
uchwałę Nr XV/90/2007 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Rzgów. 
 
Ad.15. 
Uchwała podsumowuje ogólną kwotę dopłat Gminy do ceny jednostkowej za zaopatrzenie w 
wodę i odprowadzanie ścieków. 
W głosowaniu: 9-za,  1 -przeciw,  2 -wstrzym.się (2 radnych nie głosowało) Rada 
przyjęła uchwałę Nr XV/91/2007 w sprawie dopłaty przedmiotowej dla zakładu 
budżetowego na rok 2008. 
 
Ad.16. 
W temat wprowadził Pan K.Kobus - wg ustawy o pracownikach samorządowych przy 
podwyżce nawet o 20 gr dla pracowników GZWiK musiałbym zmienić kategorię 
zaszeregowania a tego z kolei nie mogę zrobić bo pracownicy są u mnie przypisani do 
ścisłych kategorii.  
Projekt stosownej uchwały odczytał Przewodniczący. 
W głosowaniu: 14-za,  0 -przeciw,  0 -wstrzym.się Rada przyjęła uchwałę Nr XV/92/2007 
w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania oraz ustalenia wysokości jednego punktu w złotych dla pracowników 
zatrudnionych w Gminnym Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Rzgowie. 
 
Ad.17. 
W temat wprowadziła Pani Burmistrz J.Pietrusińska. Uzasadnieniem podjęcia przedmiotowej 
uchwały jest konieczność zaktualizowania nazw komórek organizacyjnych w GPZ stosownie 
do wzoru kodów NFZ z 2004 roku oraz potrzeba podsumowania licznych zmian tekstu 
statutu. Zasadniczą zmianą jest zakwalifikowanie Pediatrii do specjalistki. Tracą moc cztery 
wcześniejsze uchwały wprowadzające zmiany w statucie GPZ. 
W głosowaniu: 14-za,  0 -przeciw,  0 -wstrzym. się Rada przyjęła uchwałę Nr 
XV/93/2007 w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Gminnej Przychodni Zdrowia w 
Rzgowie. 
 
Ad.18. 
W temat wprowadziła Pani Burmistrz J.Pietrusińska. Program współpracy dopasowano do 
organizacji działających na terenie naszej gminy. Pani Teresa Zięba rezygnuje od 1 stycznia z 
prezesowania Towarzystwu Otwarte Serca. Jej zastępca Agnieszka Kluczyńska również 
wyprowadziła się ze Rzgowa i jej pomoc w funkcjonowaniu organizacji stoi pod znakiem 
zapytania. Czekamy na ostateczną decyzję do najbliższej sesji. Jeśli stowarzyszenie nie 
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przystąpi do konkursu to program współpracy nie będzie w tym zakresie realizowany, lub 
przeniesiemy zajęcia w zakresie profilaktyki uzależnień na teren szkoły. 
Przeciwdziałanie patologiom społecznym w przyjmowanym programie jest jednak typowo 
pisane pod Stowarzyszenie Otwarte Serca. 
W głosowaniu: 14-za, 0 -przeciw,  0 -wstrzym. się Rada przyjęła uchwałę Nr XV/94/2007 
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Rzgów z organizacjami 
pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2008”. 
 
Ad.19. 
Przewodniczący odczytał pismo Przewodniczącej Komisji Liwkwidacyjnej Związku Gmin 
Regionu Łódzkiego jako uzasadnienie dla podjęcia uchwały. Związek od dawna jest 
„martwym tworem”, nie może jednak zostać zlikwidowany dopóki nie wystąpią z niego 
wszystkie gminy. 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt stosownej uchwały. 
W głosowaniu: 14-za, 0 -przeciw,  0 -wstrzym. się Rada przyjęła uchwałę Nr XV/95/2007 
w sprawie  wystąpienia Gminy Rzgów ze Związku Gmin Regionu Łódzkiego. 
 
Ad.20. 
1)Interpelację w sprawie pozyskiwania środków pomocowych z Unii Europejskiej oraz 
odpowiedź Burmistrza odczytał Pan Przewodniczący M.Bartoszewski. 
Radny Bagiński – wnioskował o nawiązanie kontaktu z Urzędem w Pabianicach, którzy mają 
sukcesy w pozyskiwaniu środków pomocowych z Unii Europejskiej. 
Radny Bartoszewski zauważył, iż istnieje konieczność intensyfikacji działań w ramach 
pozyskiwania środków pomocowych z Unii Europejskiej. 
Radca prawny Gensler zakwestionował zapis w piśmie ofertowym Urzędu i zaproponował 
dopisanie zapisu „oferty oceniane będą z uwzględnieniem dotychczasowych osiągnięć firmy 
w zakresie pozyskiwania środków unijnych”. 
Sołtys Strycharski -27 listopada na zebraniu Kółka Rolniczego zapytano mnie czy istnieje 
możliwość zakupu komputerów ze środków Unii Europejskiej na cele szkoleniowe rolników? 
Radny Zając –kto wykonywał projekt finansowe do odrzuconych wniosków? 
Burmistrz –były to wnioski wstępne, dokumentacja nie była na tym etapie opracowywana. Na 
470 wniosków w Województwie zaledwie 42 dostały się do realizacji, w tym 11 z samej 
Łodzi. Ponadto przyczepiono nam etykietkę gmin bogatych i odsyła się nas na szary koniec. 
Każdy wniosek indykatywny miał wykazać oddziaływanie regionalne, czego naszym 
wnioskom brakowało. 
Radny Zając –właściwie wnioski nie wychodzące z oddziaływaniem poza gminę nie mają 
szans? 
Burmistrz –Tak. Burmistrz przytoczył przykład Pabianic. 
Kierownik Małecki –gmina Pabianice charakteryzuje się innym układem terytorialnym, stąd 
mogła wykazać się oddziaływaniem regionalnym. Bez połączenia się z innymi gminami 
mamy małe szanse na pozyskanie środków. W Tuszynie wydaliśmy duże środki, firmy 
opracowujące dokumentacje gwarantowały nam przyjęcie naszych wniosków, a w Urzędzie 
Marszałkowskim nasz wniosek upadł. Wymagane jest również wykonanie wieloletnich 
planów inwestycyjnych w gminie-w Tuszynie to zrobiliśmy, co jedynie wywołało negatywne 
skutki finansowe dla budżetu i spięcia w Radzie. 
Burmistrz –widać, że dla gmin pozostawiono nieduże programy, a cały układ idzie na drogi i 
infrastrukturę regionalną. Pozatym Euro 2012 utrudni nam to jeszcze bardziej. Metodą 
pewniejszą są środki wojewódzkie. 
Jan Salski –nie damy rady bez znajomości nic załatwić. W obecnym układzie w rządzie 
możemy takie znajomości wyrobić. Pan Salski rozdał przy okazji swój artykuł dotyczący 
budowy ośrodka sportu, stanowiący załącznik nr 4 do protokołu. Odniósł się również  
negatywnie do radnych ze Starowej Góry, którzy w opinii pana Salskiego dbają jedynie o 
interesy swojego regionu, de facto bardziej związanego z Łodzią niż Rzgowem. 
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Przewodniczący odczytał ostatecznie zredagowane zapytanie do składania ofert na 
opracowanie stosownej dokumentacji w zakresie pozyskania środków unijnych w zakresie 
budowy infrastruktury kanalizacyjnej Starowej Góry i Gadki Starej o wartości kosztorysu 
inwestorskiego ok. 20 mln. zł. 
Radca Gensler -jako najlepsze dla firm opracowujących dokumentację projektową wskazał 
wynagrodzenie mieszane –stałe + wynagrodzenie prowizyjne. 
Radny Czarnocki –nasze słowa do niczego nie prowadzą. Pozyskiwanie środków unijnych nie 
na tym polega. Rozwiązaniem nie będzie wysłanie zapytania ofertowego ale rozpatrzenie 
najpierw możliwych środków. 
Burmistrz –należy rozróżnić osiąganie środków z UE przez firmy i samorządy. Ale to w 
rozmowach prywatnych ci, którzy pozyskali środki powiedzą wam jak naprawdę takie środki 
uzyskali. Nie popieram tego typu działań, bo w każdym działaniu musimy coś dołożyć ze 
swoich środków. Mamy sukcesy w oświacie, ale to środki małe, np. 10-15 tys. Wielkie środki 
przeszły obok naszej gminy, mimo moich znajomości. Ponadto dzisiaj patrzy się na rejony 
zapóźnione, a my pewne działania wyprzedziliśmy, choćby z oczyszczalnią ścieków. W 
najbliższych latach będziemy musieli ograniczyć wydatki jeżeli chcemy zrealizować plany 
budowy ośrodka sportu. 
Radny Skalski –czy gmina uczestniczyła w konstruowaniu Regionalnego Programu 
Operacyjnego dla Województwa Łódzkiego? 
Burmistrz –tak, mam pretensje o to, że obwodnica Rzgowa nie została ujęta w tym programie. 
Przerażające jest też to, że nie zaprojektowano zjazdu do Głuchowa i to my przejmiemy cały 
ciężar komunikacji (Tuszyńska i węzeł w Romanowie). GDDKiA czuje się trochę jak 
nadministerstwo. 
Radny Skalski –gdzie Pan Burmistrz widzi nasze szanse-w którym programie? 
Burmistrz -Modernizacja obszarów miejskich, infrastruktura. 
Radny Skalski - Myślę, że w priorytecie I (suma środków to ok. 900 mln. euro). 
Burmistrz –obszar najlepiej przygotowany u nas to kanalizacja, hala sportowa już mniej z 
uwagi na brak oddziaływania regionalnego, mała retencja. 
2)Radny Bagiński odczytał swoje pismo w sprawie uzupełnienia odpowiedzi na 
interpelację w sprawie obiektów budowlanych. 
 
Ad.21. 
Wnioski zgłaszali kolejno: 
-Bogdan Papuga 
1)niepokoi mnie termin wykupu działki pod budowę stadionu (w expose Premier 
poinformował, że powstanie sztuczne boisko w każdej gminie).Czy jesteśmy zainteresowani 
budową boiska sztucznego z pełnym oświetleniem? To boisko III generacji. 
Burmistrz –zawsze postępowaliśmy tak, ze nie odrzucamy inicjatyw. Odpiszemy zatem, że 
jesteśmy zainteresowani. Drugi etap zależeć będzie od wykupu gruntów. Nastąpiła zmiana 
własnościowa, co przedłuży całą procedurę. W styczniu powinien skończyć się końcowy 
efekt wykupu gruntów. Wówczas będziemy mogli przyjąć inwestycję. 
-Radny Piekarski 
-o załatanie dziury na Centralnej przy Szczytowej 
-o naprawę chodnika na ul.Centralnej  
-rozgrodzenie Zręby 
-ul.Sałatowa -spory właściciela drogi z mieszkańcami odnośnie ulicy 
-nasi strażacy nie mają 1200 zł. na akumulatory do samochodów 
-śmieci-firma czystość 100 % podwyżki ceny za śmieci na małe pojemniki. 
W.Małecki – zgłosił wniosek o zorganizowanie spotkania w przyszłym tygodniu w sprawie 
śmieci razem z firmami na naszym terenie w celu wypracowania jednego stanowiska. Wzrost 
o 500 % opłat za korzystanie ze środowiska i składowanie śmieci niesortowalnych. Stąd firmy 
zaczynają robić jakieś ruchy w tym zakresie. Nasze ustalenie cen za składowanie będzie 
rzutować na cenniki firm. Przeliczyliśmy już wstępnie te ceny na bazie ilości odpadów z roku 
poprzedniego, szacowany wzrost cen o 35% sugeruję aby utrzymać poziom budżetu na 
dotychczasowym poziomie. Wskazane byłoby jednak podniesienie cenników minimalnie 
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więcej aby uniknąć sytuacji składowania śmieci z Łodzi, bo niektórym może się opłacić 
przywożenie śmieci z Łodzi. 
Salski – wzmocnić nadzór na wysypisku. 
W.Małecki –kwestię chodnika omawiano już –firma, która go zniszczyła ma dwa lata na 
przywrócenie stanu poprzedniego. Część chodnika, na której nie był kładziony kabel też 
przecież nie jest idealna. Nie możemy też przerzucać na nich odpowiedzialności za 
uszkodzenia powstałe nie z ich winy. Nie jest celowe wymienianie jednego rządka kostki. 
Przewodniczący-poprawiany jest asfalt na ul.Centralnej. 
Burmistrz odnośnie sytuacji na ul.Sałatowej - Pani Szulc stara się o uzyskanie prawa 
własności przedmiotowej drogi w postępowaniu sądowym o zasiedzenie, jeżeli wygra, to 
wykupimy ul.Sałatową. Oczekujemy na wyrok sądu. 
-Radny Owczarek 
-wymalować pasy  
Małecki –istniejąca pogoda nie sprzyja tego typu przedsięwżięciom. 
-Radny Gierasiński 
-chodnik na ul Łódzkiej –powiadomić policję o zniszczeniach chodnika dokonanych przez 
mieszkającego tam Turka, który wjeżdża na chodnik ciężkim sprzętem 
-o namalowanie pasów na ul Tuszyńskiej przy hali targowej 
-ul.Łódzka –garb koło przepompowni, ubytki asfaltu 
-ul.Tylna od Długiej-studzienka wystaje 7 cm i ubytki w asfalcie 
- założyć w Biurze Rady książkę zdarzeń i wniosków 
-Radny Hajduk 
-dziury na Gadce po stronie ul Rudzkiej 
-wyrwy na ul.Lucernianej 
-pojemniki przy straży są nie opróżnione 
-Radny Czarnocki 
-Toyota przy ul.Łódzkiej -znów nie można przejechać. 
-Radny Salski 
-drogi na Guzew -rozjeżdżone, kto za to odpowie? 
Burmistrz –po uruchomieniu trasy E-1 występuję o odszkodowanie za zniszczone drogi z 
racji przekroczenia terminu, szczególnie na odcinku Guzew-Babichy. 
 
Wyrazy współczucia z powodu śmierci matki radnego A.Zygmunta wyraził w imieniu Rady 
Przewodniczący M.Bartoszewski. 
 
Ad.12. 
O godz. 18.45 - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 


